
Referat bestyrelsesmøde - Hjortespring Naturplejeforening d. 26. juni 2024 

Deltagere:  Grethe, Kim, Maria, Thais, Ejner, Tove, Kristian, Klaus (ref) 

Afbud: Pernille, Hans-Henrik, Finn 

Dagsorden: 
 
1. Godkendelse af referat 
2. Siden sidst 
3. Herlev festuge 
4. Status Dyr 

a) Kreaturer 
b) Får og Lam 

5. Status Hegn og folde 
6. Evt. 
 
Ad.1 
Referat fra seneste bestyrelsesmøde blev godkendt uden bemærkninger 
 
Ad. 2 
Danmarks Naturfredningsforening – lokalafdelingen – har været høringspart i to sager angående 
lokalområdet ved fugletårnsfolden. De angik hhv. en sænkning af vandstand i mosen og 2 ekstra bygninger i 
området. DN’s høringssvar var negativt i begge sager.  
 
Der er endnu ikke kommet svar fra Herlev kommune på vores forespørgsel om støtte til driftsudgifter. Ejner 
vil følge op. 
 
SMS relæet (kunne bruges til at tænde/slukke for strømmen ved SMS besked) ved Holmegårdsfolden er 
taget ned.  
 
Ad. 3 
Ejner foreslog at HJN indgår i ”grønt hjørne” sammen med DN. Der vil være en pavillon som skal bemandes. 
Vi vil kunne fortælle om vores aktiviteter mm. Det blev besluttet at deltage – Ejner vil rundsende mail 
blandt medlemmer så vi kan fordele opgaven med bemanding. 
 
Ad. 4. 
Kreaturer: 
Dyrene har det fint og er ret nemme at håndtere. De fire dyr i Fugletårnsfolden skal flyttes til 
Klausdalsfolden da græsvæksten her er meget kraftig og gerne skulle afgræsses før det bliver alt for groft. 
 
Får og Lam: 
Dyrene er nemme. 2 af moderfårene er gengangere fra sidste år. Der har været god tilvækst i lammene. 
Gødningsprøver viste mildt infektionspres i både får og lam. Men ingen kliniske symptomer og det er 
besluttet ikke at behandle nu. Vil blive checket igen senere. 
 
Ad. 5. 
Lille utæthed ved balje er blevet løst. 
 
Ny strømforsyning til Vest- + Nordfold er ved at være etableret – boksen står på Sortsøvej. Den bliver 
adgangssikret med en kodelås så det vil være muligt for vores forening at tilgå den. 
 



Side 2 af 2 
 

Fra d. 1. juli vil der være hestebesøg – 6 heste fra Herlev Rideskole vil græsse i Nordfolden. 
 
Opgaven med at rense/skrubbe vandbaljer ligger stadig om lørdagen. Selve baljerne er så tunge at de fleste 
vil være nødt til at tømme dem først – man kan med fordel bruge foderbaljerne til dette.  
 
Ad. 6. 
Grethe undersøger stadig slagtemuligheder for lam. Harald Hansens eftf. i Slangerup - kan slagte (får og) 
lam men ikke partere. De henter også i folden. Kødsnedkeren i Vejby i Nordsjælland - kan afhente 
slagtekroppene i Slangerup og partere de slagtede kroppe. Så denne kombination er en mulighed – men 
ikke noget afgjort endnu. 
 
Kristian vil skrive rundt om billedag + fåreklipning d. 11. august – samt også beskrive på FB.  
 
 

 


